
P R O T O K Ó Ł nr LXVIII/2024 

  

z obrad LXVIII sesji Rady Gminy Borowie, 

która odbyła się 25 stycznia 2024 roku 
 

 

Stan radnych 15, obecnych na sesji 13 radnych, co stanowi 86,87% składu rady, oznacza 

to, że podejmowane uchwały będą miały moc prawną. Lista obecności radnych, sołtysów, 

dyrektorów i kierowników stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Alicja Szaniawska otworzyła obrady LXVIII sesji Rady 

Gminy Borowie, a następnie przywitała wójta gminy Pana Wiesława Gąskę, zastępcę wójta 

Pana Piotra Zająca, radną rady powiatu garwolińskiego Panią Martę Serzysko, skarbnik gminy 

Panią Hannę Ośko, radnych rady gminy Borowie, kierowników, dyrektorów, sołtysów oraz 

osoby obsługujące dzisiejszą sesję Panią Karolinę Grążka i Pana Marcina Ositka.  

Następnie poprosiła radnych o zalogowanie do elektronicznego systemu głosowania                        

i potwierdzenia swojej obecności. Potwierdzenie obecności na sesji stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

 Przechodząc do pkt.2 obrad Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła proponowany 

porządek sesji: 

 Otwarcie  LXVIII  sesji Rady Gminy. 

 Przyjęcie porządku obrad. 

 Przyjęcie  protokołu  z LXVII  sesji  Rady  Gminy. 

 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2024 planu dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania oraz specjalności i form 

kształcenia, na które przyznawane jest dofinansowanie w szkołach i placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Borowie. 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 

Borowie na lata 2024-2029 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

 Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Głosków. 

 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Borowie. 

 Podjęcie uchwały w  sprawie przyjęcia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 

rok 2024 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Borowie na lata 2024-2034. 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

 Informacja Wójta Gminy o podejmowanych działaniach pomiędzy sesjami. 

 Zapytania, interpelacje i sprawy różne. 

 Zamknięcie obrad LXVIII sesji Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Uwag nie stwierdzono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Lista z głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad pkt 3. Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do protokołu               

z LXVII sesji Rady Gminy Borowie. Uwag do protokołu nie zgłoszono, po czym poprosiła                      

o przegłosowanie przyjęcia protokołu z LXVII sesji Rady Gminy Borowie. W wyniku 



głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. Wydruk imienny z głosowania stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt 4. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła sekretarz gminy Panią Martę Serzysko 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2024 planu dofinansowania 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania oraz specjalności 

i form kształcenia, na które przyznawane jest dofinansowanie w szkołach i placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Borowie. 

Marta Serzysko przedstawiając projekt uchwały poinformowała, iż zgodnie z ustawa 

z dnia 26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela organ prowadzący wyodrębnia środki 

finansowe na doskonalenie zawodowe nauczycieli w wysokości 0,8% od aktualnych środków 

wydatkowanych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Preferowane specjalności oraz formy 

kształcenia nauczycieli zostały uzgodnione z dyrektorami szkół na podstawie diagnozy oraz 

faktycznych potrzeb. Marta Serzysko dodała również, iż projekt przedmiotowej uchwały 

uzyskał pozytywną opinię związków zawodowych zrzeszających nauczycieli. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie ustalenia na rok 2024 

planu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 

dofinansowania oraz specjalności i form kształcenia, na które przyznawane jest dofinansowanie 

w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Borowie. Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad pkt 5 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła zastępcę wójta Pana Piotra Zająca o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Gminy Borowie na lata 2024-2029 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Piotr Zając przestawiając projekt uchwały poinformował, że obecny dokument jest 

nieaktualny i zachodzi potrzeba opracowania nowego. Strategia Rozwoju Gminy Borowie 

umożliwi pozyskiwanie wsparcia z funduszy zewnętrznych oraz skorzystania z nowych 

instrumentów polityki regionalnej, w szczególności w ramach nowej perspektywy budżetowej 

Unii Europejskiej na lata 2022-2027. Strategia Rozwoju Gminy Borowie na lata 2024-2029 

będzie konsolidować planowanie społeczno-gospodarcze z przestrzennym. Dzięki temu 

wspierany będzie trwały i zrównoważony rozwój gminy. Dokument będzie określał ramy 

finansowe dla jego realizacji oraz potencjalne źródła finansowania. 

Z-ca Wójta zachęca wszystkich mieszkańców gminy o wypełnienie ankiety, która będzie 

tworzyła aktywny wkład w tworzenie nowego planu strategicznego w perspektywie do 2029 

roku, a przekazane uwagi i sugestie stanowić będą odzwierciedlenie rzeczywistych potrzeb 

społeczno-gospodarczych oraz wizji rozwoju Gminy Borowie na najbliższe lata. W dalszej 

części poinformował, że dostęp do ankiety został podany na stronie internetowej Urzędu oraz 

na portalu społecznościowym „Facebook”.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Borowie na lata 2024-2029 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 



Ad pkt 6 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła z-ca wójta Pana Piotra Zająca o 

przedstawienie projektu uchwały w  sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Głosków.  

Piotr Zając przedstawiając projekt uchwały poinformował, że wnioskiem z dnia 17 

listopada 2023 roku współwłaściciele działek nr 105/1, 106/10 i 106/11 we wsi Głosków, 

stanowiących drogę wewnętrzną wystąpili do Urzędu Gminy o nadanie tej drodze nazwy ul. 

Ogrodowa. W uzasadnieniu wskazali, że przy tej drodze powstaje nowa zabudowa 

mieszkaniowa.  Przebieg i granice ulicy przedstawiono na mapie stanowiącej załącznik do 

niniejszego projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

we wsi Głosków. Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad pkt 7 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Wysoka Rada zapoznała się 

na wszystkich komisjach z planami pracy stałych komisji Rady Gminy Borowie na 2024 rok, 

następnie zwróciła się z pytaniem o uwagi do planów pracy. Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy stałych komisji Rady Gminy Borowie. Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad pkt 8 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Pana Tadeusza Baranka o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy i 

kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

Tadeusz Baranek przedstawił plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o pytania do przedstawionego  projektu uchwały. 

Pytań nie zadano. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy i 

kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2024, a następnie poprosiła o głosowanie nad 

przyjęciem uchwały. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk 

imienny z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Ad pkt 9 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Panią Hannę Ośko Skarbnika Gminy                         

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Borowie na lata 2024-2034. 

Hanna Ośko przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Borowie na lata 2024-2034. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano. Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad pkt 10 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Hannę Ośko o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Borowie na 2024 rok. 

Hanna Ośko przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Borowie 

na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano.  

Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 



W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad pkt 11 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami. 

Wójt Gminy szeroko omówił sprawozdanie między sesjami, przedkładając podjęte 

zarządzenia oraz podpisane umowy i zlecenia. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.  

Ad pkt 12  Sprawy różne.  

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta Gminy o przedstawienie sprawozdania z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowa-

nych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  

Wójt Gminy szczegółowo omówił sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez  

Gminę Borowie.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że radni mają obowiązek złożyć oświad-

czenia majątkowe 2 mies. przed upływem kadencji, czyli do 29 lutego. Następnie poprosiła 

Panią Sekretarz Gminy o zabranie głosu w sprawie oświadczeń majątkowych. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że oświadczenia składa się na dzień 29 lutego. Do 

oświadczeń należy dołączyć PIT - kto się zdąży rozliczyć za 2023 rok to składa ostatni, nato-

miast kto nie zdąży się rozliczyć  to dołącza PIT za rok poprzedni. Radni ci co pracują muszą 

dołączyć zaświadczenie od pracodawcy o uzyskanych dochodach za styczeń i luty.  

Sołtys Słupa Pierwszego Pani Ewa Wielgosz zapytała: czy wiadomo coś w sprawie przystan-

ków w Słupie Pierwszym? 

W odpowiedzi Wójt Gminy poinformował, że Rejon Dróg w Garwolinie wyraził pozytywna 

opinię i przekazał dokumenty do Warszawy w sprawie wyrażenia zgody na postawienie dwóch 

nowych przystanków.   

Wójt Gminy zaprosił na spotkanie z autorem publikacji „50 lat Gminy Borowie” Panem Lesz-

kiem Zugajem, który przedstawi ciekawe okresy historii Gminy Borowie.  

 

Ad. pkt. 13 Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za udział i dyskusje w obra-

dach sesji Rady Gminy, po czym zamknęła LXVIII sesję Rady Gminy. 

  

Na tym zakończono protokół z LXVIII sesji Rady Gminy. 

  
     

 

Protokolant Przewodnicząca Rady Gminy 
Karolina Grążka Alicja Szaniawska 

 


